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4 Målningar 
Inom själva områdena för köpcentra i Farsta och Vantör förekommer inte klotter - vad vi har kunnat se - 
men väl i anslutning till centra. Men det finns ett undantag - Rågsveds Centrum. Där är två större 
målningar.  

Det finns dessutom en målning - men även annat klotter - vid tunnelbanestationen Rågsved.  Den ligger 
nära Centrum.. Tunnelbanespåret  går här ett längre stycke utmed en bergsida.  Spåret ligger på ett 
betongfundament som bildar en lång vägg mot Rågsvedsvägen. 

Vad vi kunnat se förekommer inte målningar på andra håll i Farsta och Vantör utom  på en byggnad vid 
badet i närheten av Farsta Gård. 

4.1  Rågsveds Centrum 
Fotona här nedan visar hur målningarna i Rågsveds Centrum ser ut. 

 

Som  framgår av 
fotona är det om-
fattande 
målningar. 

De har uppenbar-
ligen  tillkommit 
med fastighetsä-

          garnas medgivan-
  ▲                                     Foton 2006                                  ▲                      de. 
                  
                           
      

Som framgår av mål-
ningen på byggna-
den med ICA-skyl-
ten har den ändrats 
sedan 2006.  Något 
klotter finns dock 
inte på målningen 
vad vi kunnat se 

     
 
  ▲                        Foton i mellandagarna 2007 ▲ 
 
   
4.1  Rågsveds tunnelbana 

 
Tidigare har försök 
till målning gjorts på 
denna vägg. Palmen 
är väl en del av den.  

Nu är det närmast en 
nedklottrad vägg.   

 

 
 Fotona visar betongväggen mot tunnelbanan i mellandagarna 2007 
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4.2  Byggnaden vid badet nära Farsta Gård 
Vid badstranden nedanför sporthallen med det offentliga badet vid Farsta Gård finns en större byggnad 
nära stranden. Enligt uppgift förvaltas den av Stockholms stads idrottsförvaltning. 

Långsidorna har målningar. De gjordes för många år sedan. Där förekommer en del seriefigurer i trevliga 
utföranden. Gaveln mot öster har försetts med graffiti hösten 2006. 
                             

  

 

 

 

 

 
       Norrsida fotad 2006          Sydöstsida fotad 2006        Nordvästsida fotad 2006 

 

 

 

 

 

 

      Norrsida fotad 2007           Sydöstsida fotad 2007               Nordvästsida fotad 2007 

             De tre fotona 2007 är tagna i mellandagarna 2007 

Målningarna har inte blivit nerkladdade av klotter sedan 2006. Det har inte heller tidigare klottrats på 
målningarna – såvitt vi vet. 

 

5   Överväganden 
5.1    Fortsatt uppföljning 
Vi har följt upp förekomsten av klotter i Farsta närpolisområde sedan hösten 2004. Det har skett inom 
ramen för Fasta BRÅ:s och Vantör BRÅ:s grannstödsprojekt. Det senare rådet har upphört under 2007. 
Enskede, Årsta och Vantör BRÅ har tillkommit. 

Uppföljningen av förekomsten av klotter bör enligt vår mening fortsätta i projektet under 2008. Kanske 
längre om utvecklingen av klottret i närpolisområdet ger anledning till det.  Sådana skäl  kan vara att 

-   frekvensen minskar i vissa områden. Kan erfarenheter i dessa områden tillvaratas?  

-   frekvensen ökar i andra områden eller att andra ändringar inträffar. Vad kan då göras? 

De goda resultat som SISABs saneringsmodell för skolbyggnader uppvisat gör det naturligt att försöka få 
andra fastighetsägare att pröva den modellen eller liknande.  

Vi tror att det skulle vara möjligt att åstadkomma genom någon form av samverkan inom begränsade inte 
allt för stora områden. Det finns ett gott exempel på en form av samverkan mellan boende och företag på 
Skarpnäcksfältet.  Samverkan har bl.a. gällt sanering av klotter. 

Den samverkan som nu finns bland ett antal fastighetsägare kring Farsta Centrum kan kanske utvecklas i 
den riktningen.. Det är det s.k. nätverket för klotter och råtter. Andra exempel skulle kunna nämnas.  

Vi har noterat att kommunen undersöker det förslag vi tog upp i förra årets rapport.  Det gällde frågan om 
inte fastighetsägare ska kunna åläggas att ta bort klotter på sina byggnader.   
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Även om sådana åläggande skulle kunna göras, finns det ett behov av en bred samverkan mellan boende 
och fastighetsägare inom ett område. En samverkan som bör omfatta alla brottsförebyggande åtgärder i 
syfte att åstadkomma ett tryggare och trivsammare lokalsamhälle. Genom en sådan samverkan skulle 
vidare kostnaderna för fastighetsägare och boende troligtvis bli lägre vid de reparativa åtgärder som kan 
behöva vidtas efter vardagsbrott.  
6 Förslag 
Mot den bakgrunden föreslås 

- a) att kartläggningen fortsätter under 2008  

 - b) att de lokala råden ska fortsätta att stödja fastighetsägare och boende i deras samverkan mot klotter 
och annan vardagsbrottslighet och våldsbrott.  

 Informationen och annat stöd till fastighetsägare och boende i mindre stadsdelar eller andra ännu mindre 
sammanhängande områden bör utvecklas. Syftet med stödet bör vara att söka förebygga den nämnda 
brottsligheten även i andra former än hittills. Stödet ska även syfta till att begränsa brottslighetens skador 
och till att minska kostnaderna för att ”reparera” dem. 

 Informationen bör ges ”digitalt” så långt det är lämpligt och möjligt. Den bör utformas med hänsyn till 
den IT-tekniska utvecklingen. 

 - c) att rapporten delges Fortum, Posten och SL  

- - d) att andra  fastighetsägare i närpolisområdet får kännedom om rapporten. 
 

  x  x  x 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


